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REVISTA PRESEI 
 

 Transportatorii anunţă proteste joi, cu peste 5.000 de autovehicule, dacă nu se elimină pirateria 
Confederaţia Operatorilor şi Transportatorilor Autorizaţi din România (COTAR) va relua protestele de stradă, joi, 
21 martie, dacă Executivul nu va promova ordonanţa de urgenţă promisă în urmă cu trei săptămâni cu privire la 
eliminarea pirateriei, informează un comunicat al organizaţiei. 
"COTAR cere Guvernului să rezolve cu celeritate această situaţie şi să excludă falşii transportatori de pe drumurile 
României, aşa cum sunt excluşi falşii medici, falşii preoţi sau falşii avocaţi, deoarece cei care practică pirateria în 
transporturi, fără licenţă şi fără autorizaţie, nu sunt altceva decât falşi transportatori de persoane", se spune în 
comunicatul transportatorilor. 
La protest vor participa transportatori autorizaţi aparţinând membrilor COTAR, însumând peste 5.000 de 
autovehicule. 
"Coloana se va forma din faţa Guvernului, până la Casa Presei. Ne cerem scuze pentru disconfortul creat, atât în 
Bucureşti, cât şi pe drumurile naţionale, de unde vor veni coloane de maşini din toate regiunile. Dacă nici de 
această dată nu se va rezolva problema semnalată de noi, transportatorii rutieri autorizaţi de persoane, vom 
organiza un miting de amploare în fiecare săptămână, în perioada următoare, când vom bloca Bucureştiul cu 
autocare, microbuze şi taxiuri din întreaga ţară', a declarat Vasile Ştefănescu, preşedintele COTAR. 
La sfârşitul lunii februarie, COTAR a amânat protestele anunţate pentru data de 28 februarie, în urma întâlnirii cu 
ministrul Transporturilor, Răzvan Cuc, şi cu ministrul Dezvoltării Regionale, Daniel Suciu, şi a decis să aştepte 
publicarea proiectului Legii taximetriei pe site-ul Ministerului Dezvoltării, conform promisiunilor primite. 
Potrivit unui comunicat al COTAR, transportatorii au fost invitaţi la discuţii cu ministrul Transporturilor, într-o 
întâlnire de urgenţă, pe tema proiectului de modificare a Legii Taximetriei. La întâlnire a participat şi viceprim-
ministrul şi ministru al Dezvoltării Regionale şi Administraţiei Publice, Daniel Suciu. 
"În urma întâlnirii de la Ministerul Transporturilor, am convenit, de comun acord, să amânăm protestele anunţate, 
pentru două săptămâni, timp în care Guvernul va putea lua decizia de a modifica Legea Taximetriei. Întâlnirea s-a 
încheiat după ora 20:00 şi s-a convenit ca vineri, 1 martie 2019, pe site-ul Ministerului Dezvoltării Regionale şi 
Administraţiei Publice (MDRAP), să fie publicat anunţul referitor la iniţierea procedurii de consultare publică cu 
privire la proiectul de act normativ de modificare a Legii taximetriei nr. 38/2003. Dacă va fi promovată şi votată 
ordonanţa de urgenţă pentru eliminarea sintagmei 'în mod repetat' din Legea Taximetriei, şi trecerea activităţii de 
'rent a car', vom renunţa la proteste", a spus Vasile Ştefănescu, preşedinte COTAR. 
Ministerul Transporturilor a anunţat că, după parcurgerea etapelor de avizare interministerială, proiectul de act 
normativ va fi introdus pe ordinea de zi a şedinţei de Guvern. În cadrul discuţiilor, cei doi demnitari şi-au 
manifestat întreaga deschidere pentru rezolvarea problemelor semnalate de către partenerii sociali, se mai spune 
în comunicat. 
În urmă cu o săptămână, pe 13 martie, transportatorii atrăgeau atenţia asupra necesităţii unei ordonanţe de 
urgenţă care să elimine pirateria din acest sector de activitate, prin înlăturarea sintagmei "în mod repetat" din 
Legea taximetriei. 
"Mesajul transportatorilor rutieri de persoane este simplu: 'Respectaţi legile acestei ţări şi înţelegeţi ce înseamnă 
cadrul legal, înainte de a face comentarii aberante, cu scop electoral!' Menţionăm că transportatorii nu mai sunt 
dispuşi să accepte folosirea problemelor din acest sector de activitate în scopuri politicianiste, iar cei care şi-au 
fixat ca 'target' electoratul progresist de parte dreapta ar trebui să citească întâi legile din România şi abia după ce 
reuşesc să le înţeleagă pot să vină cu propuneri legislative coerente, nu cu sloganuri politicianiste care creează 
haos în domeniul transportului rutier de persoane", declara Vasile Ştefănescu, la acea dată. 
Confederaţia Operatorilor şi Transportatorilor Autorizaţi din România este reprezentativă la nivel naţional pe 
sectorul de activitate "transporturi rutiere", "şcoli de conducere auto", având ca membri federaţii şi asociaţii din 
rândul transportatorilor de persoane, transportatorilor în regim de taxi şi închiriere, şcolilor de conducători auto.  
(Sursa: Agerpres) 
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 Teodorovici: Vă propun să facem un pact politic de neagresiune. Vom veni cu modificări la OUG 114 
Eugen Teodorovici a propus, la dezbaterea de luni a moţiunii simple la Camera Deputaţilor, un pact politic de 
neagresiune pe „temele de importanţă strategică ce ţin de economia” României, iar până la finalul lunii va 
modifica OUG 114. 
„Întotdeauna am fost un om al dialogului şi am să repet de câte ori va fi nevoie. Ca urmare a dialogului din ultima 
perioadă, nu din constrânegere, nu la presiunea companiilor, ci pentru interesul mediului de afaceri din România 
şi al cetăţeanului român vom veni în perioada următoare cu o prounere de modificare a OUG 114 şi aici o să 
subliniez foarte clar sprijinul şi propunerile foarte bune venite din partea colegilor de la UDMR atât în a construi 
bugetul pe 2019 cât şi în cazul OUG114, fapt pe care îl doresc şi din partea altor partide din Parlament. Pe cei care 
nu cred în efectele acestui act normativ, îi rog să facă o analiză de impact în care să compare situaţia economică 
înainte de acest act şi după ce vom avea noua formă aprobată. Vă propun să facem cu toţii parlamentari din toate 
partidele politice un pact politic de neagresiune pe temele de importanţă strategică ce ţin de economia, siguranţa 
şi bunăstarea cetăţenilor acestei ţări”, a afirmat ministrul Finanţelor Eugen Teodorovici, luni în plen. 
Camera Deputaţilor a dezbătut, luni, moţiunea simplă intitulată „Lăcomia pesedistă subminează economia 
naţională” şi iniţiată de grupurile PNL, USR şi PMP la adresa ministrului Finanţelor Eugen Teodorovici. 
Formaţiunile din Opoziţie îi reproşează lui Eugen Teodorovoci OUG 114/2018 fiscală care are efecte dezastruoase 
asupra românilor şi a băncilor. De asemenea, parlamentarii PNL, USR şi PMP spun că ministrul Finanţelor vrea să 
transforme ANRE şi ANCOM într-o puşculiţă de miliarde de euro a PSD. 
Aleşii Opoziţiei fac o trecere în revistă şi a reacţiilor negative cu privire la OUG 114 fiscală a BNR, BERD sau divizia 
Băncii Mondiale. Totodată, aceştia reamintesc şi despre faptul că unele companii din România au anunţat că 
amână investiţiile în zona Mării Negre, după adoptarea ordonanţei 114. 
Moţiunea simplă la adresa ministrului Finanţelor va fi votată în plenul de miercuri al Camerei Deputaţilor, precum 
şi cea prin care Opoziţia cere demisia ministrului Justiţiei, Tudorel Toader. Grupul deputaţilor PSD va vota 
împotriva celor două moţiuni, a anunţat, luni liderul de grup Alfred Simonis. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul modifică astăzi ordonanţa pentru aprobarea Programului de cumpărare a autoturismelor noi. Care 
sunt condiţiile 
Executivul ar putea adopta, în şedinţa de marţi, mai multe proiecte, printre care şi o OUG care modifică o 
ordonanţă din 2014 pentru aprobarea Programului de stimulare a cumpărării de autoturisme noi. Actul normativ 
cuprinde criteriile de eligibilitate ale persoanelor care pot beneficia de program. 
Pe ordinea de zi a şedinţei de marţi a Executivului apar mai multe acte normative, printre care şi o singură OUG, 
care prevede modificarea şi completarea Ordonanţei de Urgenţă nr.66/2014 privind aprobarea Programului de 
stimulare a cumpărării de autoturisme noi. 
Ordonanţa de urgenţă este necesară, potrivit Guvernului, „având în vedere: - necesitatea adoptării unor măsuri 
urgente pentru extinderea ariei de aplicabilitate a Programului de stimulare a cumpărării de autoturisme noi, în 
caz contrar existând riscul necorelării cu perioada de implementare a Programului de stimulare a înnoirii Parcului 
auto naţional 2017-2019, denumit în continuare RABLA CLASIC, respectiv a Programului privind reducerea 
emisiilor de gaze cu efect de seră în transporturi, prin promovarea vehiculelor de transport rutier nepoluante şi 
eficiente din punct de vedere energetic, 2017-2019, denumit în continuare RABLA PLUS, consecinţa cea mai gravă 
în acest caz reprezentând-o scăderea gradului de interes din partea finanţatorilor şi potenţialilor beneficiari 
pentru Programul de stimulare a cumpărării de autoturisme noi”. 
Un alt argument al Executivului pentru adoptarea actului normativ se referă la importanţa obiectivului de a crea 
pârghiile necesare pentru asigurarea respectării obligaţiilor care revin statului român pe linia reducerii impactului 
traficului rutier asupra calităţii aerului. 
Ordonanţa de urgenţă prevede că „pentru autoturismele cu sistem de propulsie termic (cu motor cu ardere 
internă), preţul de achiziţie nu poate depăşi suma de 50.000 lei, la care se adaugă TVA, după caz. Pentru 
autoturismele cu sistem de propulsie hibrid preţul de achiziţie nu poate depăşi suma de 100.000 lei, la care se 
adaugă TVA, iar pentru autoturismele electric hibrid şi pur electric, preţul de achiziţie nu poate depăşi suma de 
150.000 lei, la care se adaugă TVA, după caz”. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
De asemenea, în OUG prevede că beneficiarul Programului este persoana fizică ce îndeplineşte cumulativ 
următoarele criterii de eligibilitate: „ 1. achizitionează un autoturism nou, care se încadrează în una dintre 
categoriile prevăzute la lit.a); 2. nu înregistrează obligaţii de plată restante la bugetul general consolidat; 3. nu 
înregistrează restanţe la plata altor credite bancare; 4. la data solicitării creditului garantat beneficiarul 
Programului are vârsta de minium 18 ani şi capacitate deplină de exerciţiu”. 
Beneficiarii Programului trebuie să dispună de un avans de minimum 5% din preţul de achiziţie a autoturismului 
nou pentru autoturismele cu sistem de propulsie termic, de minimum 25% din preţul de achiziţie a autoturismului 
nou pentru autoturismele hibrid, respectiv de minimum 30% pentru autoturismul electric hibrid şi pur electric, în 
funcţie de tipul de 4 autoturism nou care se achiziţionează în cadrul Programului. Garanţia statului va fi de 
maximum 50% din finanţarea acordată. 
În ordonanţa de urgenţă care urmează să fie adoptată de Guvern, prin sintagma „autoturism nou” - „se înţelege 
autovehiculul - bun nou definit conform prevederilor art. 3 pct. 2 din Ordonanţa Guvernului nr. 27/2011 privind 
transporturile rutiere, cu modificările şi completările ulterioare, produs în spaţiul intracomunitar sau provenit din 
import, cu sistem de propulsie termic (cu motor cu ardere internă) şi hibrid, definite conform prevederilor art.2, 
alineatul (1), lit.f) şi h) din Anexa la Ordinul ministrului mediului nr.661/2017 privind aprobarea Ghidului de 
finanţare a Programului de stimulare a înnoirii Parcului auto naţional 2017 – 2019, cu modificările şi completările 
ulterioare, respectiv electric hibrid şi pur electric, definit conform prevederilor art.2 alineatul (1), lit. g) şi h) din 
Anexa la Ordinul ministrului mediului nr. 660/2017 pentru aprobarea Ghidului de finanţare a Programului privind 
reducerea emisiilor de gaze cu efect de seră în transporturi, prin promovarea vehiculelor de transport rutier 
nepoluante şi eficiente din punct de vedere energetic, 2017 – 2019, cu modificările şi completările ulterioare, 
după caz şi îndeplineşte cel puţin cerinţele minime ale standardului EURO 6, achiziţionat de la persoane juridice 
care au ca obiect de activitate vânzarea autovehiculelor”. 
Pe agenda Executivului a şedinţei de marţi apar mai multe proiecte de hotărâre, printre care proiectul de 
Hotărâre pentru aprobarea Listei care cuprinde categoriile de informaţii secrete de stat, pe niveluri de secretizare, 
elaborate şi deţinute de Ministerul Educaţiei Naţionale, în domeniul său de activitate, precum şi de către 
instituţiile publice şi unităţile aflate în subordinea sau în coordonarea acestuia şi termenele de clasificare aferente 
acestora. 
De asemenea, Executivul va dezbate şi posibil adopta un proiect de hotărâre care prevede aprobarea pachetelor 
de servicii şi a Contractului-cadru care reglementează condiţiile acordării asistenţei medicale, a medicamentelor şi 
a dispozitivelor medicale în cadrul sistemului de asigurări sociale de sănătate pentru anii 2018-2019 şi pentru 
prorogarea unor termene. 
Pe ordinea de zi a reuniunii de marţi a Guvernului apar şi două memorandumuri: 
„1. Memorandum cu tema: Aprobarea semnării Memorandumului de Înţelegere privind cooperarea între 
Ministerul Justiţiei din România şi Ministerul Justiţiei din Regatul Haşemit al Iordaniei 
2. Memorandum cu tema: Aprobarea proiectului Programului legislativ al Guvernului pe anul 2019”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Angajaţii Nestle au protestat cu vuvuzele şi steaguri ale Uniunii Europene. Fabrica din Timişoara se va închide 
în această primăvară  
Aproximativ 70 de angajaţi ai fabricii Nestle din Timişoara, care se va închide în această primăvară, au protestat, 
luni, în faţa societăţii, nemulţumiţi fiind că primesc prea puţine salarii compensatorii, transmite corespondentul 
MEDIAFAX. 
Cei aproximativ 70 de angajaţi ai fabricii Nestle din Timişoara s-au adunat, luni, la intrarea în societate, pentru a 
protesta faţă de decizia conducerii de a le acorda cel mult 13 salarii compensatorii. Manifestanţii au ţinut în mâini 
afişe cu mesaje precum „Vrem respect”, „Egalitate”, „Nu discriminare” sau „România = Europa”, au folosit de 
vuvuzele pentru a face zgomot şi au fluturat steaguri tricolore sau ale Uniunii Europene. 
Preşedintele Sindicatului Nestle România, Ovidiu Bolovan, a declarat, corespondentului MEDIAFAX, că oamenii 
sunt nemulţumiţi pentru că în alte ţări din Occident în care compania a închis alte fabrici, angajaţii au primit până 
la 50 de salarii compensatorii, iar cei din Timişoara vor primi cel mult 13 dacă au o vechime mai mare de 20 de ani 
şi cel mult zece, dacă au sub 20 de ani vechime. 
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„Protestăm pentru că nu am reuşit să ne înţelegem cu conducerea în ceea ce priveşte lichidarea acestei fabrici. Eu 
am 19 ani vechime în această fabrică, am şi o vârstă mai înaintată, 58 de ani, o să-mi fie extraordinar de greu să-
mi găsesc un loc de muncă în altă parte. După 19 ani de muncă, să vină fabrica să-mi dea zece salarii este 
groaznic, comparativ cu colegii noştri din Europa. Mai exact, s-au închis de anul trecut încoace multe fabrici şi în 
Germania, Franţa, peste tot s-au obţinut sume mari de bani, s-au acordat 30, 40, 50 de salarii compensatorii, în 
funcţie de ţară, de puterea economică a fiecărei ţări. Noi am cerut în ultima adresă înaintată companiei până la 50 
de salarii, exact aşa cum au făcut şi cu colegii noştri de dincolo. Azi am vorbit cu conducerea, care ne-a transmis că 
oferta pe care au făcut-o aici este bună şi că nu pot să acorde mai mult”, a afirmat Ovidiu Bolovan. 
De asemenea, preşedintele Federaţiei Naţionale a Sindicatelor din Industria Alimentară, Dragoş Frumosu, prezent 
la protestul angajaţilor fabricii Nestle din Timişoara, a declarat că „în alte ţări din Europa, acolo unde Nestle a fost 
în aceeaşi situaţie şi a închis societăţi comerciale, numărul salariilor compensatorii a fost de 50. Suntem membrii 
ai Uniunii Europene, suntem angajaţi ai unei companii multinaţionale şi dorim acelaşi tratament. Mi se pare 
nefiresc ca reprezentanţii companiei din România să ne spună că suntem în România, nu suntem în Uniunea 
Europeană, ceea ce este foarte trist şi foarte grav. Asta înseamnă că România este considerată în continuare 
groapa de gunoi, iar noi suntem nişte sclavi pe plantaţie, ori nu este normal”. 
În cazul în care angajaţii de la fabrica Nestle din Timişoara nu vor primi mai multe salarii compensatorii, 
reprezentanţii sindicatului spun că vor continua protestele în faţa societăţii în fiecare zi a săptămânii. De 
asemenea, săptămâna viitoare o parte dintre angajaţi intenţionează să meargă la Bucureşti pentru a protesta în 
faţa sediului companiei şi chiar la Ministerul Muncii. 
Fabrica Nestle din Timişoara va fi închisă în data de 31 mai, urmând ca toţi cei 352 de angajaţi să rămână fără loc 
de muncă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Proiectul PNL care introduce votul electronic, respins de Senat. Iniţiativa era special creată pentru românii din 
străinătate 
Senatul a respins, luni, proiectul legislativ iniţiat de PNL privind introducerea votulului electronic la alegerile 
prezidenţiale, europarlamentare, parlamentare, precum şi introducerea votului prin corespondenţă la alegerile 
prezidenţiale şi europene. 
Senatorii au respins propunerea legislativă pentru modificarea şi completarea Legii nr. 288/2015 privind votul prin 
corespondenţă, votul electronic, precum şi modificarea şi completarea Legii nr. 208/2015 privind alegerea 
Senatului şi a Camerei Deputaţilor, precum şi pentru organizarea şi funcţionarea Autorităţii Electorale 
Permanente, cu 22 de voturi „pentru” proiectul de lege, 63 de voturi „împotrivă” şi două abţineri. 
„Proiectul are ca obiect de reglementare modificarea şi completarea legii privind votul prin corespondenţă, votul 
electronic şi legii privind alegerea Senatului şi a Camerei Deputaţilor, în scopul introducerii sistemului de vot 
electronic pentru alegerile prezidenţiale, europarlamentare şi parlamentare, precum şi introducerea votului prin 
corespondenţă şi la alegerile prezidenţiale şi europarlamentare”, potrivit raportului de respingere a Comisiei 
juridice şi Comisiei românilor de pretutindeni. 
Potrivit iniţiativei, exercitarea dreptului de vot electronic este „alternativa echivalentă la exercitarea dreptului de 
vot prin prezenţa la secţia de votare, în care se utilizează serviciul electronic, special creat şi exclusiv dedicat de 
statul român exercitării dreptului de vot, prin mijloace electronice, de către cetăţenii români cu domiciliul sau 
reşedinţa în străinătate”. 
De asemenea, proiectul prevedea că dreptul de vot putea fi exercitat prin corespondenţă sau electronic numai cu 
respectarea caracterului egal, secret, direct şi liber exprimat al votului. Alegătorul avea obligaţia, sub sancţiunea 
legii penale, de a respecta caracterul secret al votului, divulgarea opţiunii de vot exprimate prin corespondenţă 
sau electronic către alte persoane fiind interzisă. 
Senatul a respins propunerea legislativă în calitate de prim for sesizat, Camera Deputaţilor fiind decizională. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Augustin Lazăr anunţă că îşi depune candidatura pentru un nou mandat de procuror general/ Reacţia 
ministrului Tudorel Toader: Poate candida oricine îndeplineşte condiţiile 
Augustin Lazăr anunţă că îşi va depune candidatura pentru un nou mandat de procuror general al României, în 
contextul organizării, de către Ministerul Justiţiei, a concursului pentru numirea în această funcţie, chiar dacă 
Tudorel Toader a cerut revocarea lui. Mandatul lui Lazăr expiră pe 28 aprilie. 
„Procurorul general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, domnul Augustin Lazăr, aduce la 
cunoştinţa publicului faptul că îşi va depune candidatura în cadrul procedurii declanşate de ministrul justiţiei 
pentru selectarea procurorului în vederea efectuării propunerii de numire în funcţia de procuror general al 
Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, funcţie vacantă începând cu data de 28 aprilie 2019. 
Obţinerea unui nou mandat ar reprezenta posibilitatea continuării proiectelor iniţiate, a procesului de 
modernizare şi consolidare instituţională a Ministerului Public în scopul continuării obţinerii de rezultate pozitive 
în activitate, a reprezentării convingătoare a intereselor generale ale corpului social, apărării necondiţionate şi de 
calitate a ordinii de drept, a drepturilor şi libertăţilor fundamentale ale omului”, informează reprezentanţii 
Ministerului Public, printr-un comunicat de presă. 
În comunicatul menţionat se arată că este util ca Lazăr să îşi continue activitatea în funcţia de procuror general 
deoarece trebuie respectate şi angajamentele ce decurg din exercitarea de către România a preşedinţiei rotative 
a Consiliului Uniunii Europene. 
„Nu în ultimul rând, depunerea candidaturii răspunde aşteptărilor colegilor procurori care consideră că în această 
perioadă, cu multiple provocări pentru sistemul judiciar, trebuie asigurată stabilitatea la nivelul managementului 
Ministerului Public în special în privinţa promovării valorilor europene, inclusiv prin dialog, cooperare loială şi 
respect reciproc cu celelalte puteri ale statului”, se mai arată în sursa citată. 
De asemenea, Parchetul General mai precizează că în perioada următoare Ministerul Public va co-organiza mai 
multe evenimente internaţionale în lunile aprilie şi mai. 
„În următorii ani trebuie continuată activitatea de implementare a programelor cu finanţare externă semnate şi 
coordonate de procurorul general, programe care reprezintă cea mai mare investiţie financiară în infrastructura 
informatică a Ministerul Public şi în formarea profesională. Aceste programe sunt: 
- ”Întărirea capacităţii Ministerului Public de punere în aplicare a noilor prevederi ale codurilor penale în domeniul 
audierilor” – SIPOCA53 (Bugetul proiectului: 54.785.517,47 lei ; perioada estimată de implementare: 27 iulie 
2017- 27 iulie 2020); 
- ”Întărirea capacităţii Ministerului Public de punere în executare a unor procedee probatorii vizând percheziţiile 
informatice” – SIPOCA 54 (Bugetul proiectului: 14.273.724,29 lei; perioada estimată de implementare: 27 iulie 
2017- 27 iulie 2020); 
- Mecanismul financiar Norvegian 2014-2021 – „Lupta împotriva criminalităţii şi corupţiei” (Buget estimat: 
4.250.000 euro; perioada estimată de implementare: 27 noiembrie 2018 – 27 noiembrie 2021); 
- ISFP-2017-AG-FORENSIC-821555 „Schimburi de informaţii în materia modurilor de operare în infracţiunile cu 
violenţă” MEMO (Buget estimat: 527.296 Euro, perioada estimată de implementare: 1 octombrie 2018 – 31 
martie 2020); 
- ISFP-2017-AG-THBX- 815267 „Întărirea capacităţii de combatere a traficului de persoane şi a produselor acestei 
infracţiuni prin investigaţii financiare avansate” WESTEROS (Buget estimat: 313.396 euro, perioada estimată de 
implementare: 14 septembrie 2018 – 13 septembrie 2020); 
- ISFP-2017-AG-DRUGS-822561 „Combaterea coordonată a noilor tendinţe în traficul de droguri”– SNOW WHITE 
(Buget estimat: 419.352 euro, perioada estimată de implementare: 1 decembrie 2018 – 1 decembrie 2020); 
- HOME/2015/ISFP/AG/LETX/8776 „Formare profesională în domeniul operaţiunilor sub acoperire online pentru 
combaterea criminalităţii cibernetice” CY-OPS (Bugetul proiectului: 348.665 euro, perioada de implementare: 15 
februarie 2017 – 14 august 2018)”, se arată în comunicatul transmis. 
Ministerul Justiţiei a anunţat, săptămâna trecută, că a declanşat procedura de selecţie pentru numirea unui nou 
procuror general al PÎCCJ, funcţie care va deveni vacantă în data de 28 aprilie, când se va încheia mandatul lui 
Augustin Lazăr. Procedura se desfăşoară între 13 martie şi 5 aprilie. 
Mandatul actualului procuror general, Augustin Lazăr, se încheie în data de 28 aprilie, potrivit CV-ului său. Însă, 
Tudorel Toader a declanşat procedura de revocare a lui Lazăr din funcţie în 24 octombrie 2018. Între timp, 
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Augustin Lazăr a depus la Curtea de Apel Alba, o cerere de suspendare a procedurii de revocare din funcţie 
declanşată de ministrul Justiţiei, cerere care încă se judecă. 
Secţia pentru procurori a CSM a dat un aviz negativ cererii lui Tudorel Toader de revocare a procurorului general. 
Cererea de revocare a ajuns totuşi la Klaus Iohannis, care a anunţat, în luna ianuarie 2019, că nu îl va revoca pe 
procuror, deşi Toader a transmis de mai multe ori documentele prin care a cerut înlăturarea lui Lazăr din funcţie. 
UPDATE Toader, după ce Lazăr a anunţat că vrea un nou mandat: Poate candida oricine îndeplineşte condiţiile 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a precizat, pentru MEDIAFAX, după ce Augustin Lazăr a anunţat că va candida 
pentru un nou mandat de procuror general, că poate intra în cursa pentru această funcţie oricine îndeplineşte 
condiţiile legale. 
„Poate să candideze oricine îndeplineşte condiţiile legale”, a spus, pentru MEDIAFAX, ministrul Justiţiei Tudorel 
Toader. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Proiectul declasificării deciziei CSAT referitoare la protocoale cu SRI, discutat astăzi în Comisiile din Senat 
Patru comisii de specialitate ale Senatului ar putea adopta raport comun, în şedinţa de marţi, asupra iniţiativei 
privind declasificarea deciziei CSAT care a stat la baza protocoalelor cu SRI, după ce CCR a admis sesizările lui Klaus 
Iohannis, ale Opoziţiei şi ÎCCJ la proiect. 
Propunerea legislativă figurează pe ordinea de zi a şedinţei comune de marţi, ora 11.00, a Comisiilor juridică, 
pentru apărare, de constituţionalitate şi pentru administraţie ale Senatului. 
Pe 30 ianuarie, CCR a admis obiecţiile şefului statului Klaus Iohannis, ale PNL-USR şi ale instanţei supreme cu 
privire la neconstituţionalitatea unor aspecte cuprinse în Legea privind declasificarea unor documente, şi anume 
desecretizarea hotărârii CSAT care a stat la baza protocoalelor cu SRI. 
Judecătorii Curţii Constituţionale au decis, cu unanimitate de voturi, că decizia privind declasificarea hotărârii 
CSAT 17/2005 trebuia să fie făcută nu printr-un proiect de lege adoptat de către Parlament, ci printr-o hotărâre a 
Guvernului. 
Prin urmare, Curtea a constatat că legea în ansamblul ei este neconstituţională deoarece încalcă dispoziţiile din 
Constituţie referitoare la principiul separaţiei şi echilibrului puterilor în stat. 
Proiectul de lege privind declasificarea unor documente a fost iniţiat de Călin Popescu Tăriceanu, Liviu Dragnea şi 
Mircea Drăghici. Iniţiativa adoptată anul trecut de Parlament, prevede posibilitatea persoanelor care se consideră 
vătămate de efectele produse de documentele încheiate în baza Hotărârii CSAT 17/2005 să se adreseze 
instanţelor competente pentru constatarea încălcării drepturilor şi libertăţilor fundamentale şi repararea 
prejudiciului suferit. 
De asemenea, actul normativ prevede că de la data intrării în vigoare a legii, toate aceste documente „sunt 
declasificate de drept, fără a mai fi necesară o altă procedură”, şi „încetează efectele juridice ale documentelor” 
amintite. În plus, toate informaţiile cuprinse în aceste documente dobândesc, de la data intrării în vigoare a 
prezentei legi, caracter de informaţii de interes public. 
Totodată, „lucrătorii din Serviciul Român de Informaţii precum şi cei din toate instituţiile emitente, care pun la 
dispoziţia Comisiei comune permanente a Camerei Deputaţilor şi Senatului pentru exercitarea controlului 
parlamentar asupra activităţii Serviciului Român de Informaţii documente şi declaraţii care au ca temei Hotărârea 
nr.17/2005 a Consiliului Suprem de Apărare a Ţării, nu răspund penal, disciplinar, administrativ sau financiar 
pentru acţiunile întreprinse în acest sens”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Isărescu: BNR a dat statului, în ultimii 10 ani, echivalentul a 1 miliard de euro sub formă de impozit 
Banca Naţională a dat statului român, în ultimii 10 ani, sub formă de impozit pe profit, echivalentul a 1 miliard de 
euro, spune guvernatorul BNR, Mugur Isărescu. Acesta a spus că face această precizare „pentru că neadevărurile 
circulă repede”. 
Aflat, luni, la Constanţa, unde au avut loc o serie de manifestări dedicate inaugurării sediului sucursalei regionale 
BNR Constanţa, Mugur Isărescu a vorbit despre patrimoniul imobiliar al Băncii Naţionale, precizând că instituţia 
nu a acţionat „ca un dezvoltator imobiliar” şi că, în schimb, a ridicat edificii monumentale pentru care a folosit 
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banii din veniturile proprii şi nu fonduri de la stat, iar majoritatea clădirilor ridicate de BNR au devenit clădiri de 
patrimoniu. 
„Referitor la acest subiect, circulă tot felul de neadevăruri şi de aceea vă mai răpesc câteva minute cu această 
temă. Se spune că edificiile au fost ridicate cu banii statului sau ai acţionarilor. Lucrurile stau însă altfel. Ca orice 
bancă sau ca orice societate pe acţiuni, în orice epocă şi în oricare loc din lume, Banca Naţională a desfăşurat 
operaţiuni bancare şi a făcut profit. Din acest profit un procent important a revenit întotdeauna statului român. 
(…) Apoi, din acest profit, după ce s-a dat o bună parte statului român, un procentaj important a revenit 
întotdeauna consolidării sau clădirilor noi pe care le-a construit. Bineînţeles că şi acţionarii au primit dividendele 
cuvenite. Însă ce vreau să vă subliniez este faptul că toate clădirile Băncii Naţionale au fost făcute din resurse 
proprii.. (…) Şi o altă sursă de finanţare, în afară de cote părţi din profit, au fost cotele de amortizare, calculate în 
contul tuturor acestor edificii”, a precizat Mugur Isărescu. 
De asemenea, el a explicat că sume importante din profiturile BNR au ajuns în bugetul statului, numai în ultimii 10 
ani fiind vorba despre echivalentul unui miliard de euro. 
„Asta în condiţiile în care banca, spre deosebire de poveştile pe care le mai auziţi, nu este finanţată de la buget. 
Dimpotrivă finanţează o parte din cheltuielile bugetului, nu numai prin impozitele pe care le plătim, ca orice 
societate comercială, dar şi prin o bună parte din impozitul pe profit. În ultimii 10 ani, ar trebui să publicăm 
această cifră pentru că neadevărurile circulă repede, Banca Naţională a dat statului român echivalentul sub formă 
de impozit pe profit echivalentul a un miliard de euro”, a declarat guvernatorul BNR. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Curtea de Conturi: Proiectele Ministerului Comunicaţiilor au prejudiciat bugetul cu zeci de milioane de lei 
În perioada 2009-2014, Ministerul Comunicaţiilor şi Societăţii Informaţionale (MCSI) a realizat din fonduri de la 
bugetul de stat un proiect ineficient denumit „e-România 2”, cu consecinţa prejudicierii bugetului de stat cu suma 
de 52,058 milioane lei, arată raportul Curţii de Conturi pe anul 2017. 
În perioada 2009-2011, MCSI a realizat din fonduri de la bugetul de stat, în cuantum de 14,580 milioane lei, un 
proiect denumit „SUPERCOMPUTING”, abandonat imediat după efectuarea achiziţiei, cu consecinţa prejudicierii 
bugetului de stat. 
În perioada 2008-2010, MCSI a utilizat fonduri de la bugetul de stat în sumă de 232.000 lei pentru achiziţionarea a 
două studii. Acestea nu au fost utilizate conform scopului stabilit prin documentele prin care a fost fundamentată 
necesitatea lor, cu consecinţa prejudicierii bugetului de stat cu sumele suportate pentru achiziţionarea lor. 
Din verificările efectuate asupra unui număr de nouă studii şi proiecte justificate de MCSI ca fiind utilizate pentru 
fundamentarea Strategiei eRomânia, pentru care MCSI a achitat suma de 8,980 milioane lei, s-a constatat că cinci 
dintre acestea nu au fost utilizate pentru scopul susţinut în momentul fundamentării achiziţiei, cu consecinţa 
prejudicierii bugetului de stat cu suma de 6,730 milioane lei. 
MCSI a alocat şi plătit din fonduri bugetare suma de 4,650 milioane lei pentru achiziţia de servicii de consultanţă a 
15 documentaţii reprezentând „Servicii de consultanţă în vederea pregătirii documentaţiei suport la cereri de 
finanţare prin accesarea fondurilor structurale” pentru proiectele: „e-Guvernare”, „e-Urgenţe”, „e-Fraudă”, 
„eRomânia”, „e-Turism”, „e-Cultura”, „e-Justiţie”, „e-Asociativ”, „e-Participare”, „e-Sănătate”, „e-Educaţie”, 
„eAdministraţie”, „e-Tax”, „Platforma de e-Educaţie pentru şcolile primare din mediul rural” şi „Portalul pentru 
asigurarea dezvoltării de proiecte în administraţia publică”. S-a constatat că MCSI nu a realizat obiectivul pentru 
care a achiziţionat documentaţiile prezentate mai sus, respectiv nu a derulat şi implementat proiecte prin 
accesarea sumei de 213,879 milioane lei din fondurile structurale nerambursabile, cu consecinţa prejudicierii 
bugetului de stat cu suma de 4,650 milioane lei, aferentă achiziţiilor realizate. 
La data de 31.12.2017 era înregistrat în evidenţa contabilă a entităţii debitul datorat de CASMB în sumă de 
381.000 lei, reprezentând indemnizaţii plătite de către MCSI angajaţilor care au beneficiat de certificate de 
concediu medical, dar care, potrivit prevederilor OUG nr. 158/2005 privind concediile şi indemnizaţiile de 
asigurări sociale de sănătate, aprobată cu modificări şi completări prin Legea nr. 399/2006, cu modificările şi 
completările ulterioare, se suportă din bugetul Fondului Naţional Unic de Asigurări Sociale de Sănătate şi se 
recuperează din acest buget, din creditele bugetare prevăzute cu această destinaţie. 
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În cadrul misiunii de audit a Curţii de Conturi s-a constatat că în capitalul social al Companiei Naţionale „Poşta 
Română” SA (CNPR), rezultat din reorganizarea Regiei Autonome „Poşta Română”, au fost incluse bunurile 
proprietate publică date în administrare prin HG nr. 451/1996 privind transmiterea unor imobile în administrarea 
Regiei Autonome „Poşta Română”, iar unele bunuri proprietate publică au fost intabulate în proprietatea privată 
a CNPR. În sensul celor constatate de Curtea de Conturi sunt şi constatările Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie cu 
privire la situaţia similară a imobilului proprietate publică a statului din Bucureşti, Calea Victoriei nr. 133-135, 
primit în administrare de Regia Autonomă „Poşta Română” prin HG nr. 550/1996. 
Inventarierea patrimoniului MCSI pentru anul 2017 s-a finalizat cu întârziere, ulterior întocmirii şi prezentării 
situaţiilor financiare, în condiţiile în care procesul de inventariere trebuia realizat şi finalizat anterior întocmirii 
acestora, în vederea atingerii scopului principal al inventarierii patrimoniului entităţii, respectiv acela de a stabili 
situaţia reală a tuturor elementelor de activ şi de pasiv la finalul exerciţiului financiar şi de a reflecta aceasta în 
situaţiile financiare anuale. 
Pentru remedierea abaterilor constatate şi preîntâmpinarea producerii pe viitor a altora s-au formulat o serie de 
recomandări referitoare la: stabilirea întinderii prejudiciului produs bugetului de stat prin fndamentarea sau 
implementarea sau derularea defectuoasă a proiectelor, prin achiziţionarea de studii şi neutilizarea acestora şi 
dispunerea de măsuri pentru recuperarea acestuia, inclusiv a dobânzilor şi penalităţilor de întârziere/majorărilor 
de întârziere, după caz, aplicabile pentru veniturile bugetare; încasarea în termenul legal a sumelor care se cuvin 
MCSI de la bugetul Fondului Naţional Unic de Asigurări Sociale de Sănătate, reprezentând indemnizaţii plătite de 
către MCSI angajaţilor care au beneficiat de certificate de concediu medical şi care, potrivit prevederilor legale, se 
suportă şi se recuperează din bugetul FNUASS; valorificarea rezultatelor inventarierii conform prevederilor legale 
şi reflectarea lor în situaţiile financiare. 
Concomitent, conducerea entităţii va dispune efectuarea unei analize pentru identificarea cauzelor care au 
determinat întârzierea finalizării procesului de inventariere şi va lua măsurile necesare pentru înlăturarea, pe 
viitor, a acestora. 
Curtea a mai recomandat efectuarea unei analize a actelor normative, prin care imobile compuse din construcţii şi 
clădiri proprietate publică a statului au fost date în administrare Regiilor Autonome „Poşta Română”, 
Romtelecom, Radiocomunicaţii, după caz, în vederea identificării statutului juridic al acestora şi va dispune 
măsuri, iar structurile de specialitate ale MCSI le vor implementa, pentru reîntregirea proprietăţii publice a 
statului. 
Reprezentanţii entităţii au formulat obiecţiuni faţă de constatările din Raportul de audit financiar, au depus 
contestaţie faţă de unele măsuri dispuse prin decizie, aceasta fiind respinsă de Comisia de soluţionare a 
contestaţiilor şi au formulat cerere în instanţă, care se află în curs de soluţionare, precizează raportul. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Mediului: Nu am găsit formula pentru o nouă taxă auto care să nu poată fi atacată în justiţie 
Nu a fost găsită formula pentru o nouă taxă auto care să nu poată fi atacată în justiţie, a spus luni, la Craiova, 
ministrul Mediului, Graţiela Gavrilescu. 
Graţiela Gavrilescu a declarat, luni, la Craiova, că se lucrează pentru a găsi o nouă formulă privind stabilirea unei 
taxe de mediu care să nu mai poată fi atacată în justiţie, având în vedere că România are în continuare cele mai 
vechi maşini din Europa. 
Ministrul Mediului a spus că până acum nu s-a găsit această formulă. 
„Cred că, în ultima vreme am spus de nenumărate ori, că grupul de lucru din care fac parte inclusiv producătorii şi 
multe dintre ministerele care sunt abilitate nu a reuşit să găsească formula matematică astfel încât ea (taxa - n.r.) 
să nu poată să fie atacabilă în justiţie, aşa cum s-a întâmplat cu toate celelalte taxe de poluare, inclusiv cu timbrul 
de mediu. De aceea, eforturile Guvernului au fost ca inclusiv anul trecut să suplimentăm numărul de prime de 
casare, astfel încât reînnoirea parcului auto naţional să se resimtă. În acelaşi timp, vom face lucrul acesta şi în 
2019 şi ne-ar fi plăcut ca programul să fi început, aşa cum a început şi anul trecut, la începutul lunii martie, dar nu 
noi suntem cauza”, a spus Gavrilescu. 
Ministrul a adăugat că grupul din care face parte pentru stabilirea unei noi taxe va lucra în continuare, pentru că 
nu îşi doreşte „o formulă de calcul care să fie atacabilă”. 
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În plus, Gavrilescu şi-a manifestat speranţa ca programele Rabla şi Rabla Plus să fie lansate pe 5 aprilie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Deputatul PSD Florin Iordache preia atribuţiile preşedintelui Camerei Deputaţilor în perioada 16-24 martie 
Deputatul PSD Florin Iordache a preluat atribuţiile preşedintelui Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, în perioada 
16-24 martie, potrivit unei decizii publicate, luni, în Monitorul Oficial. 
„În temeiul art. 34 şi 35 din Regulamentul Camerei Deputaţilor, aprobat prin Hotărârea Camerei Deputaţilor nr. 
8/1994, republicat, cu modificările şi completările ulterioare, preşedintele Camerei Deputaţilor emite prezenta 
decizie. Articol unic – În perioada 16-24 martie, atribuţiile preşedintelui Camerei Deputaţilor vor fi exercitate de 
domnul deputat Florin Iordache, vicepreşedinte al Camerei Deputaţilor”, prevede hotărârea publicată în 
Monitorul Oficial. 
Liviu Dragnea este internat de duminică în spital, după ce a acuzat durerii de spate. Doctorii urmează să decidă, 
luni, dacă îl vor opera pe liderul PSD, a anunţat secretarul general al partidului Codrin Ştefănescu, precizând că 
acesta are o dublă hernie şi probleme cervicale. Social-democratul a mai spus că va fi amânată pentru o 
săptămână validarea în CEx a listei candidaţilor PSD la europarlamentare. 
Instaţa supremă l-a citat luni, 18 martie, pe Liviu Dragnea pentru a fi reaudiat în apelul dosarul angajărilor fictive 
de la Direcţia de Protecţie a Copilului Teleorman, însă acesta a transmis judecătorilor, prin intermediul avocatului, 
că este internat. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Pe poziţii opuse. ALDE vrea primari aleși în două tururi, PSD e categoric împotrivă 
Opoziția parlamentară și ALDE fac front comun pentru ca primarii să fie aleși în două tururi de scrutin, nu într-unul 
singur cum e acum. Însă PSD și UDMR nu agreează ideea și anunță că vor vota împotriva proiectelor de schimbare 
a modalității de alegere a primarilor. 
Ideea alegerii primarilor din două tururi de scrutin adună în aceeași tabără parlamentarii ALDE și partidele de 
opoziție, inclusiv PNL. 
De altfel, liberalii, ca și cei de la PMP au, în Parlament, în diferite stadii, proiecte de lege cu această prevedere. 
Acum încearcă să le readucă în atenție. 
Liderul ALDE, Călin Popescu -Tăriceanu se raliază și el opoziției. Spune că nu s-a consultat cu PSD, dar crede că 
alegerea primarilor în două tururi e cea mai bună variantă. 
Cei de la PSD însă, nici nu vor să audă. Au de partea lor UDMR și Minoritățile, ceea ce, matematic ar trebui să fie 
suficient pentru a păstra alegerea primarilor dintr-un singur tur. 
PDL și PSD au decis în 2011 ca primarii să fie aleși dintr-un singur tur de scrutin, formulă care avantajează 
partidele mari. 
În România, următoarele alegeri locale au loc în primăvara lui 2020. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 CCR: Camera Deputatilor a incalcat principiul constitutional al bicameralismului in cazul Legii vanatorii 
Legea vanatorii si a protectiei fondului cinegetic a fost adoptata de Camera Deputatilor cu incalcarea principiului 
bicameralismului - arata Curtea Constitutionala a Romaniei in motivarea deciziei prin care a admis sesizarea 
presedintelui Klaus Iohannis cu privire la modificarea acestui act normativ. 
"Curtea apreciaza ca legea a fost adoptata de Camera Deputatilor cu incalcarea principiului bicameralismului, 
intrucat, pe de o parte, releva existenta unor deosebiri majore de continut juridic si de configuratie intre formele 
adoptate de cele doua Camere ale Parlamentului si, pe de alta parte, se abate de la obiectivele urmarite de 
initiatorul proiectului de lege. 
Asadar, Camera Deputatilor nu a respectat procedura constitutionala de adoptare a legii supuse controlului, fapt 
ce determina neconstitutionalitatea acesteia prin raportare la dispozitiile articolului 61 alineatul (2) din Legea 
fundamentala", precizeaza judecatorii constitutionali in document. 
Pe 30 ianuarie, CCR a admis sesizarea presedintele Klaus Iohannis privind modificarile aduse Legea vanatorii si a 
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protectiei fondului cinegetic, constatand ca actul normativ este neconstitutional, in ansamblul sau. 
Camera Deputatilor este condusa de liderul PSD, LIviu Dragnea. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Peste 1.000 de baraje nu indeplineau conditiile de siguranta in 2017, existand riscul unor catastrofe - Raport 
al Curtii de Conturi 
Peste 1.000 de baraje nu indeplineau, in 2017, conditiile de siguranta, existand riscul producerii unor catastrofe 
cu efecte semnificative asupra populatiei, proprietatilor si mediului, se arata in "Raportul Public pe anul 2017" al 
Curtii de Conturi, postat pe site-ul institutiei. 
"Un alt aspect constatat a fost legat de situatii in care detinatorii unor lucrari hidrotehnice nu au efectuat toate 
demersurile in vederea autorizarii functionarii acestora. A rezultat faptul ca un numar de 39 de baraje de 
importanta exceptionala si deosebita (categoriile A si B) nu erau autorizate/avizate sa functioneze in conditii de 
siguranta. 
Referitor la barajele din categoriile de importanta C si D (baraje de importanta normala si redusa), la nivelul anului 
2017, un numar de 982 de baraje nu erau autorizate/avizate sa functioneze in conditii de siguranta, existand 
astfel riscul producerii unor catastrofe, cu consecinte semnificative asupra populatiei, proprietatilor si mediului", 
se arata in raport, la capitolul destinat activitatii Ministerului Apelor si Padurilor. 
Curtea de Conturi recomanda, astfel, efectuarea tuturor demersurilor necesare in vederea functionarii in conditii 
de siguranta a barajelor si lacurilor de acumulare. 
Citeste si: Curtea de Conturi a gasit o lipsa de peste 11 milioane de lei la ANAF. 
In total, Curtea de Conturi a identificat prejudicii in valoare de 350 de milioane de lei si venituri neincasate de 932 
milioane de lei, in urma controalelor efectuate anul trecut privind exercitiul financiar 2017, potrivit raportului 
mentionat. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Politicile privind Diaspora, pe agenda Uniunii Europene. Bucureștiul a găzduit prima reuniune ministerială 
informală pe această temă 
Pentru prima dată, o țară care deține președinția rotativă a Consiliului Uniunii Europene pune pe agenda oficială 
politicile privind Diaspora. România a reunit la Bucureşti miniştri şi experţi din 17 ţări ale Uniunii care au mulţi 
cetăţeni plecaţi peste graniţe. Sunt avute în vedere şi soluţii pentru cei care vor să se întoarcă acasă. 
Ministrul Românilor de Pretutindeni, Natalia-Elena Intotero: Am avut discuţii legate de schimbul de bune practici, 
de proiecte prin intermediul cărora să reuşim în continuare să susţinem menţinerea identităţii naţionale din partea 
fiecărui stat pentru diaspora sa pretutindeni în lume, dar, în egală măsură, și schimburi culturale. Nu în ultimul 
rând, am observat un interes din partea marii majorităţi a statelor membre ale UE pentru a dezvolta politici, 
programe, prin intermediul cărora să se încerce susţinerea reîntoarcerii acasă pentru cei care îşi doresc. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Senatul a respins proiectele prin care persoanele de acelaşi sex puteau încheia parteneriat civil/ MozaiQ: 
Votul este unul ruşinos/ Asociaţia ACCEPT: Ne vom adresa CEDO 
Senatul a respins, luni, două proiecte de lege care prevedeau că persoanele de acelaşi sex puteau încheia în faţa 
notarului sau la Starea civilă un parteneriat civil în scopul organizării vieţii comune ca familie. Actele normative 
arătau drepturile şi obligaţiile partenerilor. 
Senatorii au adoptat cu majoritate de voturi rapoarte de respingere pentru cele două proiecte, unul iniţiat de 
UDMR, USR, PSD şi PNL, printre care deputatul PSD Florin Manole şi liberalul Ovidiu Raeţchi, şi alt proiect iniţiat 
de un deputat ALDE şi de un deputat independent. 
„Parteneriatul civil reprezintă uniunea liber consimţită între două persoane, încheiat în condiţiile legii”, prevede 
proiectul. Astfel, noţiunea de parteneriat civil este definită în proiect drept „uniunea dintre două persoane de sex 
diferit sau de acelaşi sex prin declararea sa în faţa ofiţerului de stare civilă în scopul organizării vieţii private 
comune şi a gospodăririi împreună”, prevedea proiectul de lege iniţiat de deputaţii Andrei Gerea şi Ion Popa. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://www.ziare.com/psd/
http://www.agerpres.ro/
http://www.curteadeconturi.ro/Publicatii/Raportul%20public%20pe%20anul%202017.pdf
http://www.ziare.com/impozit/anaf/curtea-de-conturi-a-gasit-o-lipsa-de-peste-11-milioane-de-lei-la-anaf-1553981
http://www.agerpres.ro/


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
O altă prevedere a iniţiativei ALDE arăta că partenerii aveau obligaţia să întreţină copiii celuilalt partener. 
Parteneriatul civil înceta prin decesul sau declararea judecătorească a morţii unuia dintre parteneri. Acesta se 
putea desface prin decizia unilaterală a unuia dintre parteneri consemnată în scris de către ofiţerul de stare civilă. 
Spre deosebire de propunerea legislativă a lui Florin Manole şi Ovidiu Raeţchi, proiectul ALDE prevede folosirea 
unui interpret autorizat, în cazul în care parteneriatul civil este încheiat între cetăţeni străini sau persoane 
surdomute. 
Senatorii au respins, însă, şi proiectul de lege al deputaţilor Florin Manole şi Ovidiu Raeţchi, împreună cu colegi 
din USR şi UDMR, cu privire la parteneriatul civil. 
”Nu putem trece peste cerinţele Curţii Europene a Drepturilor Omului care ne obligă să oferim tuturor cuplurilor o 
recunoaştere şi protecţie legală a relaţiei lor şi să respectăm dreptul fundamental la viaţă privată. Nu putem să 
ignorăm drepturile şi nevoile copiilor născuţi în afara căsătoriei. Proiectul de lege este benefic tuturor persoanelor 
care au ales să nu se căsătorească, dar trăiesc împreună, ca soţ şi soţie, de ani şi zeci de ani. Legea parteneriatului 
civil oferă o formă de protecţie şi partenerilor de acelaşi sex, punând capăt unei discriminări şi marginalizări pe 
care românii au demonstrat recent că o resping”, spune senatorul USR Vlad Alexandrescu, unul dintre iniţiatorii 
proiectului de lege. 
Senatul a respins cele două propuneri legislative, în calitate de prim for sesizat, decizională pentru proiecte fiind 
Camera Deputaţilor. 
MozaiQ: Votul Senatului privind parteneriatul civil al persoanelor de acelaşi sex este unul ruşinos 
Asociaţia MozaiQ a reacţionat după votul de luni din Senat, prin care s-au respins proiectele privind legalizarea 
parteneriatelor civile, că votul este unul ruşinos şi arată că politicienii nu au înţeles semnalul cetăţenilor de la 
referendumul din octombrie 2018 privind modificarea Constituţiei. 
„Votul dat astăzi (luni, n.r.) de majoritatea senatorilor este unul ruşinos şi arată din nou că politicienii nu au 
înţeles semnalul dat de cetăţeni la referendumul din octombrie 2018, privind modificarea Constituţiei. Astăzi, în 
România există peste 400.000 de cupluri necăsătorite, care au relaţii trainice şi de durată şi care nu beneficiază de 
nicio protecţie din partea statului în cazuri de urgenţe medicale, moştenire, partajul bunurilor comune sau 
asigurări medicale”, precizează reprezentanţii Asociaţiei MozaiQ, printr-un comunicat de presă. 
Potrivit sursei citate, în condiţiile în care CCR şi Curtea de Justiţie a UE cer României să recunoască cuplurile 
gay/necăsătorite, clasa politică are obligaţia de a pune în acord legislaţia curentă cu deciziile curţilor. 
„Votul dat astăzi (luni, n.r.) de senatori ne arată că mai avem mult de lucru în România pentru a ajunge la o 
protecţie a cuplurilor gay. Noi, MozaiQ, vom continua să cerem clasei politice să ne recunoască” a declarat Robert 
Raţiu, preşedinte MozaiQ. 
„Proiectele legislative respinse astăzi de Senat merg la Camera Deputaţilor, care este cameră decizională. 
Solicităm deputaţilor, atât în comisiile de specialitate, cât şi în plen, să se ralieze demersurilor de recunoaştere a 
parteneriatelor civile şi să avizeze favorabil o astfel de legislaţie. Este absolut esenţial pentru comunitatea LGBT şi 
pentru democraţia din România”, se mai arată în comunicatul MozaiQ. 
Asociaţia ACCEPT, după votul Senatului privind parteneriatul civil: Ne vom adresa CEDO 
Conducerea ACCEPT a precizat, după ce Senatul a respins proiectele prin care persoanele de acelaşi sex puteau 
încheia un parteneriat civil, că familiile din comunităţile LGBTI suferă în fiecare zi din cauza lipsei de protecţie 
juridică, de aceea asociaţia se va adresa CEDO. 
„Familiile din comunitatea LGBTI suferă în fiecare zi din cauza lipsei de protecţie juridică, şi la ACCEPT ajung 
oameni în situaţii disperate, care nu îşi pot vizita partenerul de viaţă la spital, sau care muncesc o viaţă împreună 
în aceleaşi condiţii grele ca toţi românii pentru a vedea cum se alege praful de toată truda lor pentru că nu se pot 
moşteni unul pe celălalt. Asociaţia ACCEPT este pregătită să reprezinte în instanţa de judecată toate familiile din 
comunitate ale căror drepturi sunt încălcate în România. În absenţa protecţiei legale care ar trebui să fie asigurată 
de Parlament prin adoptarea legislaţiei, ne vom adresa Curţii Europene a Drepurilor Omului,” a declarat Teodora 
Roseti, directorul executiv al Asociaţiei ACCEPT, printr-un comunicat. 
Potrivit acesteia, din nefericire, sancţiunile impuse de CEDO sunt plătite de către contribuabili, şi nu de 
parlamentari care pun „propriile prejudecăţi mai presus de drepturi fundamentale”. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Marea Britanie a încheiat un acord comercial post-Brexit cu Islanda şi Norvegia 
Marea Britanie a încheiat luni cu Islanda şi Norvegia un acord comercial prin care se va permite continuarea 
schimburilor comerciale în cazul în care se va ajunge la un Brexit fără acord, a anunţat secretarul de stat pentru 
Comerţ Internaţional, Liam Fox, citat de Reuters. 
"Am ajuns la un acord cu Islanda şi Norvegia prin care vom putea continua să asigurăm accesul companiilor 
britanice în Spaţiul Economic European în cazul în care vom părăsi Uniunea Europeană fără un acord", a declarat 
oficialul britanic. Acordul ar urma să fie definitivat, iar semnarea acestuia va avea loc săptămâna viitoare, mai 
notează Reuters. Marea Britanie a mai semnat acorduri similare cu Elveţia şi Liechtenstein în februarie. 
Cu doar 11 zile înainte de data stabilită iniţial pentru Brexit, Guvernul de la Londra nu a reuşit încă să obţină 
sprijinul parlamentarilor pentru acordul negociat cu Uniunea Europeană. Premierul Theresa May a declarat că va 
încerca să obţină o amânare a ieşirii din UE în cadrul unei întâlniri cu liderii europeni ce va avea loc săptămâna 
aceasta, însă o astfel de decizie ar trebui să fie aprobată de toate statele membre. 
(Sursa: Mediafax) 
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